	κατηγορία
	βαθμός
	παραθετικά

	-ος, -η, -ον
	θετικός
	ὁ πτωχ-ός, ἡ πτωχ-ή, τὸ πτωχ-όν

	
	συγκριτικός
	ὁ πτωχό-τερος, πτωχο-τέρα, πτωχό-τερον

	
	υπερθετικός
	ὁ πτωχό-τατος, πτωχο-τάτη, πτωχό-τατον

	-ος, -η, -ον
	θετικός
	ὁ σοφός, ἡ σοφή, τὸ σοφόν

	
	συγκριτικός
	ὁ σοφώ-τερος, σοφω-τέρα, σοφώ-τερον

	
	υπερθετικός
	ὁ σοφώ-τατος, σοφω-τάτη, σοφώ-τατον

	-ος, -α, -ον
	θετικός
	ὁ νέος, ἡ νέα, τὸ νέον

	
	συγκριτικός
	ὁ νεώ-τερος, νεω-τέρα, νεώ-τερον

	
	υπερθετικός
	ὁ νεώ-τατος, νεω-τάτη, νεώ-τατον

	-υς, -εῖα, -υ
	θετικός
	ὁ βαρύς, ἡ βαρεῖα, τὸ βαρύ

	
	συγκριτικός
	ὁ βαρύ-τερος, βαρυ-τέρα, βαρύ-τερον

	
	υπερθετικός
	ὁ βαρύ-τατος, -βαρυτάτη, βαρύ-τατον

	-ης, -ης, -ες
	θετικός
	ὁ ἀληθής, ἡ ἀληθής, τὸ ἀληθές

	
	συγκριτικός
	ὁ ἀληθέσ-τερος, ἀληθεσ-τέρα, ἀληθέσ-τερον

	
	υπερθετικός
	ὁ ἀληθέσ-τατος, ἀληθέσ-τάτη, ἀληθέσ-τατον

	ας, -αινα, -αν
	θετικός
	ὁ μέλας ἡ μέλαινα, τὸ μέλαν

	
	συγκριτικός
	ὁ μελάν-τερος, μελαν-τέρα, μελάν-τερον

	
	υπερθετικός
	ὁ μελάν-τατος, μελαν-τάτη, μελάν-τατον

	-εις, -εσσα, -εν
	θετικός
	ὁ χαρίεις ἡ χαρίεσσα, τὸ χαρίεν

	
	συγκριτικός
	ὁ χαριέσ-τερος, χαριεσ-τέρα, χαριέσ-τερον

	
	υπερθετικός
	ὁ χαριέσ-τατος, χαριεσ-τάτη, χαριέσ-τατον

	σύνθετα
	θετικός
	ὁ ἄχαρις ἡ ἄχαρις, τὸ ἄχαρι

	
	συγκριτικός
	ὁ ἀχαρίσ-τερος, ἀχαρισ-τέρα, ἀχαρίσ-τερον

	
	υπερθετικός
	ὁ ἀχαρίσ-τατος, ἀχαρισ-τάτη, ἀχαρίσ-τατον



 Έχουν το δίχρονο μακρό, άρα γράφονται με -o, τα επίθετα:
· ἀνιαρός, ἀνιαρ-ότερος, ἀνιαρ-ότατος > εἷς μέν, οἶμαι, σιτίων καὶ μέθης ἀνιαρότερος
· ἰσχυρός, ἰσχυρ-ότερος, ἰσχυρ-ότατος> ἰσχυρότερος γενήσομαι πρὸς τὴν κρίσιν, ἀνδρός
· ψιλός, ψιλ-ότερος,ψιλ-ότατος>ὸ μὲν γὰρ δασυτέρῳ τῷ πνεύματι ἀναφωνεῖται, τὸ δὲ ψιλοτέρῳ.
· φλύαρος, φλυαρ-ότερος,φλυαρ-ότατος>καὶ τί ὠφεληθήσεται; φλυαρότερος ἔσται καὶ ἀκαιρότερος ἢ νῦν ἐστιν
· πρᾶος, πρα-ότερος, πρα-ότατος> ἅτερος δὲ πραότερος ἐδόκει περὶ πάντα καὶ ταῖς ὁρμαῖς φύσει μαλακώτερος εἶναι
· λιτός, λιτ-ότερος, λιτ-ότατος > Ἦν δὲ καρτερικώτατος καὶ λιτότατος, ἀπύρῳ τροφῇ χρώμενος
● αυτά που είναι σύνθετα με β΄συνθετικό τα ουσιαστικά λύπη, κίνδυνος, ψυχή, θυμός, τιμή, νίκη και κῦρος, π.χ.
· περί-λυπος, περιλυπ-ότερος, περιλυπ-ότατος
· ἐπι-κίνδυνος, ἐπικινδυν-ότερος, ἐπικινδυν-ότατος
· εὔ-ψυχος, εὐψυχ-ότερος, εὐψυχ-ότατος
· μεγά-θυμος, μεγαθυμ-ότερος, μεγαθυμ-ότατος
· ἔν-τιμος, ἐντιμ-ότερος, ἐντιμ-ότατος
· ἔγ-κυρος, ἐγκυρ-ότερος, ἐγκυρ-ότατος
● Έχουν το δίχρονο βραχύ τα επίθετα που λήγουν σε:
-ιος, -ικος, -ιμος, -ινος, π.χ.
· ὅσ-ιος, ὁσι-ώτερος, ὁσι-ώτατος
· πολιτ-ικός, πολιτικ-ώτερος, πολιτικ-ώτατος
· ὠφέλ-ιμος, ὠφελιμ-ώτερος, ὠφελιμ-ώτατος, δόκ-ιμος,  δοκιμ<-ώτερος, δοκιμ-ώτατος.
· ἀνθρώπ-ινος, ἀνθρωπιν-ώτερος, ῥαδ-ινός, ῥαδιν-ώτερος, ῥαδιν-ώτατος
-ακος, -αλος, -αμος, -ανος, -ατος, π.χ.
· μαλ-ακός, μαλακ-ώτερος, μαλακ-ώτατος
· ἁπ-αλός, ἁπαλ-ώτερος, ἁπαλ-ώτατος
· ἰτ-αμός, ή, όν, ἰταμ-ώτερος, ἰταμ-ώτατος
· ἀμήχ-ανος, ἀμηχαν-ώτερος, ἀμηχαν-ώτατος
· δυν-ατός, δυνατ-ώτερος, δυνατ-ώτατος.
-αρος, -υρος, -χος, π.χ.
· καθα-ρός, καθαρ-ώτερος, καθαρ-ώτατος
· βδελ-υρός, βδελυρ-ώτερος, βδελυρ-ώτατος
· ἥσυ-χος ἡσυχ-ώτερος, ἡσυχ-ώτατος.






	θετικός
	συγκριτικός
	υπερθετικός

	ὁ αἰσχρός, ἡ αἰσχρά, τὸ αἰσχρόν
	ὁ ἡ αἰσχ-ίων, τὸ αἴσχ-ιον
	ὁ αἴσχ-ιστος, ἡ αἰσχ-ίστη, τὸ αἴσχ-ιστον

	ὁ ἐχθρός, ἡ ἐχθρά, τὸ ἐχθρόν
	ὁ ἡ ἐχθ-ίων, τὸ ἔχθ-ιον
ὁ ἐχθρότερος, ἡ ἐχθροτέρα, τὸ ἐχθρότερον
	ὁ ἔχθ-ιστος, ἡ ἐχθ-ίστη, τὸ ἔχθ-ιστον
ὁ ἐχθρότατος, ἡ ἐχθροτάτη, τὸ ἐχθρότατον

	ὁ ἡδύς, ἡ ἡδεῖα, τὸ ἡδύ
	ὁ ἡ ἡδ-ίων, τὸ ἥδ-ιον
	ὁ ἥδ-ιστος, ἡ ἡδ-ίστη, τὸ ἥδ-ιστον

	ὁ καλός, ἡ καλή, τὸ καλόν
	ὁ ἡ καλλ-ίων, τὸ κάλλ-ιον
	ὁ κάλλ-ιστος, ἡ καλλ-ίστη, τὸ κάλλ-ιστον

	ὁ μέγας, ἡ μεγάλη, τὸ μέγα
	ὁ ἡ μείζων, τὸ μεῖζον
	ὁ μέγ-ιστος, ἡ μεγ-ίστη, τὸ μέγ-ιστον

	ὁ ῥάδιος, ἡ ῥαδία, τὸ ῥάδιον
	ὁ ἡ ῥά-ων, τὸ ῥᾷ-ον
	ὁ ῥᾷ-στος, ἡ ῥά-στη, τὸ ῥᾷ-στον

	ὁ ταχύς, ἡ ταχεῖα, τὸ ταχύ
	ὁ ἡ θάττ-ων, τὸ θᾶττ-ον
	ὁ τάχ-ιστος, ἡ ταχ-ίστη, τὸ τάχ-ιστον

	ὁ ἀγαθός, ἡ ἀγαθή, τὸ ἀγαθόν
	ὁ ἡ ἀμείν-ων, τὸ ἄμειν-ον
ὁ ἡ βελτ-ίων, τὸ βέλτ-ιον
ὁ ἡ κρείττ-ων, τὸ κρεῖττ-ον
ὁ ἡ λῴ-ων, τὸ λῷ-ον
	ὁ ἄρ-ιστος, ἡ ἀρ-ίστη, τὸ ἄρ-ιστον
ὁ βέλτ-ιστος, ἡ βελτ-ίστη, τὸ βέλτ-ιστον
ὁ κράτ-ιστος, ἡ κρατ-ίστη, τὸ κράτ-ιστον
ὁ λῷ-στος, ἡ λῴ-στη, τὸ λῷ-στον

	ὁ κακός, ἡ κακή, τὸ κακόν
	ὁ ἡ κακ-ίων, τὸ κάκ-ιον
ὁ ἡ χείρ-ων, τὸ χεῖρ-ον
	ὁ κάκ-ιστος, ἡ κακ-ίστη, τὸ κάκ-ιστον
ὁ χείρ-ιστος, ἡ χειρ-ίστη, τὸ χείρ-ιστον

	ὁ μακρός, ἡ μακρά, τὸ μακρόν
	ὁ μακρότερος, ἡ μακροτέρα, τὸ μακρότερον
	ὁ μακρότατος, ἡ μακροτάτη, τὸ μακρότατον
ὁ μήκ-ιστος, ἡ μηκ-ίστη, τὸ μήκ-ιστον

	ὁ μικρός, ἡ μικρά, τὸ μικρόν
	ὁ μικρότερος, ἡ μικροτέρα, τὸ μικρότερον
ὁ ἡ ἐλλάττ-ων, τὸ ἔλλαττ-ον
ὁ ἡ ἥττ-ων, τὸ ἧττ-ον
	ὁ μικρότατος, ἡ μικροτάτη, τὸ μικρότατον
ὁ ἐλάχ-ιστος, ἡ ἐλαχ-ίστη, τὸ ἐλάχ-ιστον
ὁ ἥκ-ιστος, ἡ ἡκ-ίστη, τὸ ἥκ-ιστον (σπάνιο)
ἥκιστα (επίρρημα)

	ὁ ὀλίγος, ἡ ὀλίγη, τὸ ὀλίγον
	ὁ, ἡ μείων, τὸ μεῖον
	ὁ ὀλίγ-ιστος, ἡ ὀλιγ-ίστη, τὸ ὀλίγ-ιστον

	ὁ πολύς, ἡ πολλή, τὸ πολύ
	ὁ, ἡ πλείων, τὸ πλέον
	ὁ πλεῖστος, ἡ πλείστη, τὸ πλεῖστον




